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  PROTOKÓŁ Nr 3/2020 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 12 maja 2020 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 1115 – 1230 

Posiedzeniu przewodniczył: radny WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Komisji. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu Nr 2/2020 z dnia 26 marca 2020 r. ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

2. Zaopiniowanie materiałów na XVII Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 

13 maja 2020 r. 

a) Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Gminy Bielsk Podlaski, 

b) Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019 rok, sprawozdanie z 

wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie oraz 

informacja o stanie mienia komunalnego Gminy, 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2029, 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok,  

e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej, 

f) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargu i zawarcie przez Gminę Bielsk Podlaski umowy dzierżawy na czas 

oznaczony, 

g) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

za 2019 rok, 

h) Oświadczenie Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy i eksploatacji w 

Parcewie trzech kurników o łącznej obsadzie 603 DPJ wraz z niezbędną 

infrastrukturą techniczną. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy za 2019 rok. 

4. Opracowanie opinii o przedłożonych sprawozdaniach. 

5. Wniosek w sprawie absolutorium za 2019 rok 

6. Sprawy bieżące.  

 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia, Przewodniczący komisji 

WALENTY GAŁUSZEWSKI udzielił głosu przedstawicielowi Fundacji „Strzelcy Podlasia”. 

Pan ANDRZEJ GUTOWIEC przedstawił prezentację multimedialną dot. projektu budowy 

strzelnicy w Augustowie. 

 Podczas swojego wystąpienia Pan ANDRZEJ GUTOWIEC zwrócił uwagę m.in. na: 

- wysoki poziom wyszkolenia strzelców z Podlasia, którzy reprezentują klasę olimpijską, 



2 

 

- możliwość wykorzystania strzelectwa do walki z patologią, przy czym duży nacisk zostanie 

położony na współpracę ze szkołami, 

-  przewidziane miejsce na szkolenia struktur OSP w gminie, 

- zalety strzelectwa sportowego oraz przykłady sukcesów wojewódzkiej kadry dla młodzików 

i juniorów (Aleksandra Szutko – mistrzyni Europy juniorek – Wrocław 2020), 

- uporządkowanie terenu, na którym powstanie strzelnica, 

- przystosowanie obiektu do potrzeb osób niepełnosprawnych, 

- stworzenie systemu zabezpieczeń (m.in. kulochwyty, monitoring, nadzór instruktorów, 

wykorzystanie ukształtowania terenu). 

  

Pytania, uwagi i wypowiedzi radnych: 

WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Zwrócił uwagę, że przedsięwzięcie jest duże i kosztowne, ale jednocześnie potrzebne dla 

osób, które preferują taką formę spędzania czasu. Zwrócił jednocześnie uwagę na 

konieczność zapewnienia bezpieczeństwa dla użytkowników i mieszkańców okolic. Zapytał, 

czy wnioskodawcy mają jeszcze jakieś oczekiwania od gminy. Przyznał, że przedsięwzięcie 

jest chwalebne i gigantyczne. 

 

Odpowiedzi: 

- Obiekt będzie bezpieczny. Zabezpieczenia zostaną wykonane zgodnie z rozporządzeniem  

Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji w sprawie strzelnic (ogrodzenie, widoczne 

oznakowanie, nadzór osoby prowadzącej strzelanie, monitoring obiektu, zainstalowanie tzw. 

kulochwytów, tj.  przesłon na wysokość 3 metrów, ogrodzenie wysokości ok. 2 metrów). 

Zastosowana konstrukcja uniemożliwi wydostanie się kuli na zewnątrz. Osoby niepełnoletnie 

będą wchodziły na strzelnicę z opiekunem prawnym.  

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1)  
- Do protokołu Nr 2/2020 ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski z 

dnia 26 marca 2020 r.  uwag nie zgłoszono. Jego treść została zamieszczona na tabletach 

radnych. 

- Nie zgłoszono żadnych uwag do protokołu z XVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 

26 marca 2020 r.  

- Członkowie komisji zaakceptowali propozycję wprowadzenia do porządku najbliższej sesji 

przyjęcie „Oświadczenia Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy i eksploatacji w 

Parcewie trzech kurników o łącznej obsadzie 603 DPJ wraz z niezbędną infrastrukturą 

techniczną”. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała o uwadze Przewodniczącego 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych ANATOLA GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO co do 

formy zgłoszenia tego punktu nie przestrzegając procedury określonej w statucie gminy w 

zakresie inicjatywy uchwałodawczej. Omówiła poszczególne zapisy statutu w tej kwestii.  

 

Do pkt 2a)  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Gminy Bielsk Podlaski - stanowi 

ZałącznikNr 3  do protokołu.  

Komisja nie wniosła uwag do przedłożonej oceny. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2b)  
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019 rok, sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie oraz informacja o stanie mienia 
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komunalnego Gminy – stanowi Załącznik Nr 4  do protokołu.  

Radni zwrócili uwagę na szczegółowość części opisowej sprawozdania. Zadania inwestycyjne 

zostały zrealizowane. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że co prawda kredyt 

został zaciągnięty w kwocie mniejszej, niż planowano, ale zadłużenie gminy jest duże. Radny 

dodał, że przyczynia się do tego chęć radnych do zrealizowania inwestycji w swoich okręgach 

wyborczych. Przewodniczący zaproponował zaakceptować wykonanie budżetu. Opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku jest pozytywna, bo nie ma niezgodności z 

prawem. 

Zastrzeżeń nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2c i d)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2020-2029 stanowi Załącznik Nr 5  do 

protokołu.   

Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Bielsk Podlaski na 2029 rok stanowi Załącznik Nr 6  do protokołu.   

Materiał do obu punktów przedstawiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. 

Zgłosiła autopoprawkę dotyczącą zwiększenia o 200 tys. zł dotacji dla OSP na zakup 

samochodu strażackiego.  

Do projektu uchwał zastrzeżeń  nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2e)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej - stanowi 

Załącznik Nr 7  do protokołu. 

Do projektu uchwały zastrzeżeń  nie zgłoszono. WALENTY GAŁUSZEWSKI z szacunkiem 

od niósł się do aktualnego przewodniczącego Zarządu Spółki – radnego JERZEGO 

CHILKIEWICZA, który kilka lat temu przejął spółkę w opłakanym stanie i zrobił w tej 

jednostce porządek. Dodał, że mimo wszystko narzekania ze strony mieszkańców będą. 

Wyraził swoje przekonanie, że pieniądze z przyznanej dotacji zostaną wydane dobrze. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2f)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargu i zawarcia przez Gminę Bielsk Podlaski umowy 

dzierżawy na czas oznaczony - stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych najwięcej wątpliwości do przedstawionego przedsięwzięcia miał radny JERZY 

ONACIK, który przedstawił swoje obawy co do bezpieczeństwa oraz uciążliwości strzelnicy 

dla mieszkańców pobliskiej wsi Augustowo. Zgłoszono również propozycję sprzedaży tych 

gruntów. Przewodniczący Komisji WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że projekt 

wygląda wiarygodnie i jest z pewnością dużym wyzwaniem dla wnioskodawców. Wyraził też 

swoje ubolewanie, że aktualnie nawet na lekcjach przysposobienia obronnego nie prowadzi 

się nauki strzelania, tak jak to było wiele lat temu. Komisja pozytywnie wypowiedziała się o 

przedstawionej inicjatywie. 

 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2g)  
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Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2019 rok. 

  - stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.  

WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę na nowe podmioty w postaci Kół Gospodyń 

Wiejskich. Dodał, że tam, gdzie jest aktywność, warto wspierać z budżetu gminy prowadzoną 

działalność. 

Uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2h)  
Projekt oświadczenia Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy i eksploatacji w 

Parcewie trzech kurników o łącznej obsadzie 603 DPJ wraz z niezbędną infrastrukturą 

techniczną - stanowi Załącznik Nr 10  do protokołu. Wójt Gminy wyraziła swoją pozytywną 

opinię co do treści oświadczenia w wersji uzupełnionej przez radnego WALENTEGO 

GAŁUSZEWSKIEGO. Radny wyjaśnił, że jest to sprzeciw wobec lokalizacji inwestycji, a 

nie przeciw przedsięwzięciu. Inwestor w tej chwili ściąga na siebie wszystkie pretensje. 

Zastrzeżeń  nie zgłoszono. 

Projekt oświadczenia w przedstawionej wersji został zarekomendowany jednogłośnie do 

przyjęcia na sesji Rady Gminy.  

 

Do pkt 3)  
Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy za 2019 rok. 

Uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 4)  
Opracowanie opinii o przedłożonych sprawozdaniach. 

Po przeanalizowaniu przedłożonych sprawozdań: 

- sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2019 rok, 

- sprawozdania finansowego gminy za 2019 rok 

Komisja Rewizyjna wyraziła swoją opinię, która stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu. 

 

Do pkt 5)  
Wniosek w sprawie absolutorium za 2019 rok. 

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się ze  sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2019 

rok oraz sprawozdaniem finansowym  gminy za 2019 rok i wydaniu pozytywnej opinii 

sformułowała wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2019 

rok, który został przyjęty jednogłośnie. Opinia oraz wniosek o udzielenie absolutorium 

Przewodniczący komisji przekazuje Przewodniczącemu Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

Do pkt 6) 
W sprawach bieżących poruszono następujące sprawy: 

a) Wniosek Wójta Gminy o analizę zasadności kontynuowania prac związanych z 

opracowaniem Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Bielsk Podlaski na lata 

2019-2023: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła się do radnych z prośbą o wyrażenie opinii 

w kwestii kontynuowania przedstawionej procedury, tj. czy przygotowywać raport 

zalecony do wykonania przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska. Koszt 

opracowania dokumentu wyniesie ok. 5 tys. zł. Zdaniem Wójta procedurę należy 

kontynuować. Prawdopodobnie do końca bieżącego roku uda się temat sfinalizować.  
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- Przewodniczący Komisji WALENTY GAŁUSZEWSKI przypomniał, że miały być 

wybrane miejscowości wokół Bielska Podlaskiego i wskazane do objęcia programem. 

Potem ich liczbę poszerzono – zdaniem radnego niepotrzebnie, ponieważ starszych 

mieszkańców, którzy w większości tam zamieszkują – zmiany nie interesują.  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA stwierdziła, że jest podobnego zdania, ale wybór 

miejscowości wynika z diagnozy. Jest też nakaz Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska opracowania raportu. Dodała też, że powstała inicjatywa utworzenia 

sołectwa Jacewicze. Pani Wójt wyjaśniła, że skierowana do radnych prośba o opinię 

co do kontynuowania prac nad LPR-em wynika z potrzeby przekazania radnym 

informacji o aktualnym etapie prac. 

Przewodniczący Komisji WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że prace należy 

kontynuować, ponieważ program może być elementem niezbędnym podczas 

ubiegania się o środki zewnętrzne. Pozostali członkowie komisji przychylili się do tej 

opinii. 

b) Zestawienie i szacunek kosztów planistycznych w zakresie opracowań studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. Materiał jest uzupełnieniem odpowiedzi na 

zapytanie radnego JERZEGO ONACIKA. Pytań nie zgłoszono 

c) Radni zostali zapoznani ze sprawą dot. wniosku Pani Stanisławy Perkowskiej o 

zaprzestanie pobierania rocznych opłat za umieszczenie w pasie drogowym urządzenia 

niezwiązanego z funkcjonowaniem drogi,  w związku z doprowadzeniem energii 

elektrycznej od słupa do licznika w budynku na koszt mieszkańca. Na prośbę 

Przewodniczącego Komisji WALENTEGO GAŁUSZEWSKIEGO, Pani Wójt 

przedstawiła swoje stanowisko w tej sprawie. Stwierdziła, że nie ma podstaw 

prawnych do zwolnienia z opłaty, która została naliczona zgodnie z obowiązującymi 

przepisami i uchwałą Rady Gminy dotyczącej naliczania opłat. 

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym o godz. 12.30  posiedzenie zostało 

zakończone. 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

  

    

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. KOWALCZUK Jan ………………………… 

 

3. KRUK Alina …………………………. 

 

4. MISIUK Albin ………………………… 

 


